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Úspûch nespoãívá v tom, nikdy neudûlat chybu, 
ale v tom, nikdy neudûlat stejnou chybu podruhé.

George Bernard Shaw
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Úvodník
Jsem v úřadě už celkem dlouho a vím, že to nejcennější co obec má, to jste vy, li-

dé, kteří tady žijete. Jen se mi zdá, že podíl těch, kteří chtějí číst a vnímat text delší,
než jen krátký, je moc malý. Nebudu vás tedy zatěžovat dlouhými informacemi a na-
sdílím v pár větách několik událostí, které tady v uplynulých týdnech proběhly, které
jste možná zaznamenali, ovšem mnohé třeba prošly kolem a někdy i bez povšimnu-
tí. Myslím si, že čas od času bychom měli poděkovat za to, že žijeme v úspěšné ze-
mi, za zdraví, za lidi, kteří dokáží pro druhé něco pěkného zorganizovat nebo připra-
vit pěkné zážitky, za lidi, kteří nás mají rádi a za všechny ty věci, které se nám zdají
tak samozřejmé.

Teď mám na mysli Svatohavelské hody. Sváteční čas, který vhodně spojuje prvky
církevní i světské, tedy i obecní, spolkové a rodinné. Dík za to, že se nám společně
podařilo hody doslova vydupat ze země a snad trvale znovuvzkřísit. Vždyť ještě před
pár lety byly u nás jen okrajovou záležitostí. Dnes je to událost a jeden z vrcholů kul-
turního kalendáře obce. Nebo naše každoroční setkání u pomníku I. světové války,
kdy si připomínáme události vyhlášení samostatného československého státu. Ten
svátek je nám posilou a trvalou inspirací a dobře, že si jej připomínáme a že umíme
poděkovat třeba jen položením věnců, průvodem, nebo vyvěšením vlajek státníkům,
kteří se o vznik republiky zasloužili. 

B˘valé fieditelky M· Dfievohostice – zleva Jitka Sedláfiová, Olga Velická, Jarmila Baìurová,
Kvûtu‰e Sk˘palová, Marie Jelínková, starosta Petr Dostál a Ilona Zapletálková, souãasná fie-
ditelka M·
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Každý den vyjíždějí pomáhat hasiči. Nejen ve chvíli, kdy příroda ukáže svou sílu.
My si zoufáme a čekáme, zda přijde pomoc. A oni odstraňují následky povodní, řeší
události spojené s dopravní nehodou nebo požárem. I o tom píšeme v dnešním zpra-
vodaji, i za to je potřeba poděkovat. 

Musím ocenit, že se již dlouho scházíme na hřbitově začátkem listopadu v obdo-
bí dušiček a všech svatých při krátké vzpomínce na všechny naše zesnulé. Že udr-
žujeme naší kultuře bližší tradici položení květin a zapálení svíček, než přicházející-
mu nově vznikajícímu svátku rozsvícených dýní. A těší mě, že umíme poděkovat svým
předkům za to, že tady jsme. 

Jiná forma poděkování patří všem organizátorům oslav 60. výročí otevření budo-
vy mateřské školky. Snad nejvíce stávající paní ředitelce Iloně Zapletálkové. Vzděla-
nost patřila vždy v minulosti a snad bude patřit i v budoucnu k tomu nejcennějšímu,
co člověk má a čím vyniká celá naše společnost a celá naše krásná země. Poděko-
vání patří všem našim dřevohostickým, kteří se za ta dlouhá léta jakýmkoli způsobem
podíleli na výstavbě, pozdější obnově a rekonstrukci objektu MŠ, všem předcháze-
jícím starostům a zastupitelům, že na školku v minulosti nezapomínali a pravidelně
z rozpočtu uvolňovali finance na opravy a adaptace. Co by však udělaly pouhé pe-
níze, kdyby nebyla ze strany pedagogů vůle pomoci. A tak dík patří všem paním uči-
telkám za jejich normální lidský přístup, za ohromnou ochotu, vstřícnost, obětavost
a hlavně za to, že dětem hrály a zpívaly, že děckám tančily a měly pak radost, že se
dětem ve školce líbí. A tak jsem rád, že se nevytrácí slůvko „děkuji“ a že umíme po-
chválit. Taková pozornost je motivací a hlavně dodává další energii. Petr Dostál

Větrný park Dřevohostice
Možná jste už zaslechli, možná ještě ne? 

Historicky byla větrná energie využívána k pohánění plachetnic, větrných mlýnů,
větrných čerpadel apod. Dnes se již většinou používá k výrobě elektřiny. Větrná ener-
gie je považována za udržitelný obnovitelný zdroj energie a má mnohem menší do-
pad na životní prostředí ve srovnání se spalováním fosilních paliv. Větrné elektrárny
využívají síly větru, kterou převádí pomocí turbín na elektrickou energii. Větrné turbí-
ny jsou obvykle seskupeny do větrných farem (parků) a tyto větší celky jsou pak ná-
sledně připojeny přes rozvodny do elektrické sítě.

Obec byla informována o záměru firmy JIPOCAR POWER jeden takový park vy-
budovat na hranicích katastru obcí Dřevohostice, Prusinovice, Turovice a Lipová. Zpo-
čátku jsme byli tímto nápadem lehce zaskočeni a říkali jsme, že se jedná o nějaký
žert. Tady u nás na Šibencích větrný park? Nicméně jsme si firmu vyslechli a poma-
lu začali do tohoto záměru pronikat. Firma si místo vybrala na základě dobré do-
stupnosti lokality, blízkého napojení na rozvodnu v Prosenicích a přijatelných pově-
trnostních podmínek. 

Větrné elektrárny přináší do dané lokality určité výhody, a to zejména finančního
charakteru (v našem případě je nabízeno za každý jeden větrník min. 1 000 000 Kč/za
rok a 1 000 000 Kč jednorázově při spuštění elektrárny do obecního rozpočtu a dal-
ší drobné benefity). Tento přínos už stojí za to, abychom se tímto záměrem zabývali.
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Nutno ovšem dodat, že větrné elektrárny mohou přinést i negativa, jakými může být
např. změna vizuálního rázu krajiny či hluková stopa. Můžou také přinést spoustu mý-
tů, které jsou dnes již převážně vyvráceny… jako je např. negativní vliv na zvěř, ptac-
tvo, na krajinu, na televizní signál apod.

Nebude jednoduché se rozhodovat o přijetí či nepřijetí, jelikož se jedná o závazek
na dlouhá léta dopředu, který by ovlivnil naše okolí na 30 až 60 let. Z tohoto důvodu
bychom chtěli obeznámit formou veřejné diskuse, letáků co nejvíce občanů a pak tře-
ba i uspořádat anketu, zda podporovat tento záměr či nikoli. Musíme také dodat, že
to nebude jen o nás. Může nastat situace, že my v Dřevohosticích si elektrárnu přát
nebudeme, ale sousedé si je postaví a my je budeme mít za dveřmi, ale bez přida-
ného prospěchu. Všechny tyto aspekty pro a proti musíme důkladně zvážit a porov-
nat na miskách vah. Bylo by dobré, aby si každý občan tuto věc uvědomil a udělal si
názor sám za sebe a ten případně prezentoval na veřejné debatě, kterou bychom
v této věci rádi uspořádali 3. prosince 2024, kde bude možné na toto téma diskuto-
vat i s investorem celého záměru.

Dnešní rozvinutá společnost je závislá na elektrické energii a jak všichni dobře ví-
me pomalu, ale jistě se nám jí nebude dostávat tolik, kolik bude potřeba a budeme
muset hledat nové a nové možnosti její výroby. Tento trend nepostihl jen nás, větrné
parky se plánují i v blízkém okolí Holešova či Kojetína atd. 

Vše bude muset projít posouzením vlivů na životní prostředí (EIA). Pro představu
o velikosti plánovaného parku: uvažuje se zde o větrnících s horní úvratí listu vrtule
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okolo 200 m a rotorem umístěným ve výšce cca 150 metrů nad zemí. Výkon větrní-
ku by měl být okolo 4,5 MW. Takovéto elektrárny jsou tu plánované v počtu 9 až 11 ku-
sů. Přesněji v Dřevohosticích dvě, v Turovicích tři, v Prusinovicích pět a v Lipové jed-
na. Vzdálenost od nejbližších domů by měla být okolo 1 000 metrů a více. To by mělo
zajistit dostatečný odstup, abychom větrníky neslyšeli. Vzdálenost 500–750 metrů od
větrníku by již měla dostatečně splnit normativní požadavek na hladinu hluku pod
40 dB. RR

Setkání dechových hudeb
v Dřevohosticích 

V sobotu a v neděli 27. a 28. července 2024 uspořádal městys Dřevohostice svou
největší kulturní akci, kterou je pravidelné Setkání dechových hudeb. Co do počtu
návštěvníků se sice už dávno nevyrovná Dřevorockfestu, ale i tak má stále význam-
né místo, a to i v okresním měřítku. 

Sobotní večerní program je povětšině určen mladším ročníkům. Svou uměleckou
úroveň jasně potvrdil Tomáš Kočko (držitel dvou cen Anděl) a jeho orchestr. Po něm
pak vystoupila revivalová glamrocková kapela Smokie, jejichž melodický rock se tan-
cechtivým návštěvníkům musel líbit.

Nedělnímu odpolednímu programu předcházela mše svatá, při které se předsta-
vil nový pan farář, otec Marek Výleta, který převzal naši farnost po několikaletém pů-
sobení v Hroznové Lhotě na Slovácku. 
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Po slavnostním pochodovém nástupu přítomných kapel a mažoretek, vztyčení vla-
jek a zahájení starostou obce Petrem Dostálem si vzal slovo ostřílený moderátor a zna-
lec našeho setkáni Karel Hegner. Jeho znalost nejen domácího dechovkového pro-
středí, ale i toho daleko za hranicemi je obdivuhodná.

První se ve svém hodinovém vystoupení představili naši polští hosté. Kapela WEG-
RY překvapila nejen svou muzikantskou úrovní, ale i moderním zpracováním řady
skladeb světových autorů. Českou dechovku velmi dobře prezentovala kutnohorská
Křídlovanka. Jejich kapela je držitelkou dvou mimořádných ocenění. Jsou totiž mist-
ři Evropy z roku 2008 a 2012. Východočeši potvrdili svou třídu a velmi se líbili. A ješ-
tě taková zajímavost ze života této hudby. Křídlovanka byla jedinou dechovou hud-
bou, která zahrála při vyhlašování ankety Zlatý slavík. Další kapelou, která to k nám
měla nejblíž, byla Bludověnka. Tato dechová hudba z lázeňského města Bludov
u Šumperka zahrála opravdu skvěle. Vždycky jsme byli nadšeni ze slováckých kapel.
Jak oni tu radost ze života lehce proměňují v melodičnost až jásavost v hudbě a zpě-
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vu. Tentokrát se jim tato kapela ze severu Moravy nejen vyrovnala. Ne nadarmo ma-
jí ve svém mottu „Hrajeme srdcem“. 

A dalo by se říct, že závěr patří mistrům. Poslední dechovou hudbou, která se ve
stále pěkném amfiteátru zámecké zahrady představila, byla špičková kapela ze Slo-
vácka Stříbrňanka. Hrála k tanci a poslechu až do pozdních večerních hodin.

V průběhu programu vystoupily děti z MŠ Dřevohostice, mažoretky TS Stars a TS
Tadomi. Všem patří velký dík za předvedené výkony. Vše s lehkou bravurou zvládal,
jako ostatně vždy, moderovat Karel Hegner. 

Je třeba poděkovat všem, kteří se podíleli na organizaci, ať už to bylo vedení ob-
ce, kulturní komise, těm co zajišťovali občerstvení pro diváky i členy souborů. Dík
patří také všem, kteří se podíleli na stavbě a zejména květinové výzdobě jeviště i po-
stavení hlediště. A poděkování patří i všem ostatním, kteří nebyli výše uvedeni. 

Tak si to povzpomínal Laìa Sigmund, zakladatel SDH

Zahrada gurmánů
Další tradiční akcí, která se vžila do naší letní zámecké sezony, je Zahrada gur-

mánů. Letošní termín padl na sobotu 24. srpna 2024 a tentokrát nám počasí nachy-
stalo nádherný slunečný den. Dřevohostické spolky a několik hostujících nám opět
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připravilo úžasné chuťové zážitky,
doprovodný program včetně bar-
manské show dal sobotnímu od-
poledni známku dokonalosti a po-
řadatelé byli odměněni velkou
účastí spokojených návštěvníků
z širokého okolí. 

Michaela Roubalíková
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Dřevohostičtí senioři jsou stále aktivní
• V sobotu 29. 6. 2024 proběhly oslavy 140 let od založení Sboru dobrovolných ha-

sičů Dřevohostice. V zámecké zahradě byl připraven bohatý program. Byla vysta-
vena moderní i soudobá hasičská technika a nechyběla řada ukázek ze zásahu ha-
sičů. Náš klub seniorů měl stánek, ve kterém byla nabídka občerstvení a také
cukrářské výrobky, které napekly členky klubu.

• Krásný slunečný den jsme prožili 14. 8. 2024 na výletě v Polském Klodzku. Tam
jsme navštívili zábavní park MINIEUROLAND. Jeli jsme opět zapůjčeným hasič-
ským autem s panem Kasperlikem. Zastávka byla na občerstvení v Zábřehu na Mo-
ravě na benzinové pumpě. Zhlédli jsme sochu cestovatele Jana Eskymo Welzla
(1898–1948), která je umístěna u hlavního nádraží v Zábřehu na Moravě. Byl to ce-
stovatel po dálném severu, dobrodruh, lovec, obchodník, námořník, zlatokop a vy-
pravěč. Strávil 30 let na Nové Sibiři. Koncem 20. let pobyl krátce v Českosloven-
sku, od r. 1929 žil v Kanadě, kde i zemřel. Jan Eskymo Welzl je nejslavnější Čech,
dobrodruh, Eskymáky zvolený jako náčelník a nejvyšší soudce Novosibiřských ost-
rovů. 
Po trase do Polska v okolí městyse Mladkov se nachází naučná stezka v Orlických
horách, věnovaná problematice československého opevnění budovaného proti na-
cistickému Německu před druhou světovou válkou. Nachází se na území Kralické
pevnostní oblasti. Zhlédli jsme pevnost a betonové opevnění. Potom už nás čekal
zábavný park, který je plný nádherných květin a dokonale vyrobených miniatur ma-
jestátních budov. Najdeme zde sochu Svobody, šikmou věž v Pise, pražský orloj,
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Eiffelovu věž a řadu dalších
nádherných budov. Nechybí
tam ani zvířata. Můžeme nav-
štívit Veverčí dům, Zemi pa-
poušků, Surikatí zónu, Raj-
skou voliéru s papoušky nebo
Domov kosmanů ušatých.
Park miniatur Minieuroland je
prostor zaplněný florou, vyzý-
vající k odpočinku, Jedním
slovem NÁDHERA. Ve městě
Králíky na náměstí v restaura-
ci Zlatá labuť jsme si dali po-
zdní oběd. Pak už nás po
cestě k domovu čekala jen
návštěva v Lošticích za úče-
lem nakoupení tvarůžků. Výlet se nám opět moc vydařil. 

• V sobotu 24. 8. se v zámecké zahradě konala akce nazvaná Zahrada gurmánů. Byl
to již 3. ročník festivalu jídla a pití. Labužníci si mohli vybrat ze spousty dobrého jíd-
la. V našem stánku jsme nabízeli domácí bramboráky, palačinky s domácí marme-
ládou a také zákusky, které napekly naše členky.

• Do sbírky materiální pomoci pořádané SDH Dřevohostice, která bude směřovat na
Jesenicko, přispěl i náš klub seniorů. za klub seniorÛ BoÏena Pokusová

Uvítání nového správce farnosti
Novým duchovním správcem dřevohostické farnosti byl Mons. Josefem Nuzíkem,

arcibiskupem olomouckým, jmenován P. Marek Výleta, jehož předchozím působiš-
těm byla farnost Hroznová Lhota.

Nového pana faráře uvedl se
všemi náležitostmi do úřadu při
mši svaté v pátek 26. července
P. Mgr. Josef Rosenberg, děkan
přerovského děkanátu. Formál-
ní uvedení doplnili farníci milým
přivítáním s květinami. Svou
první nedělní mši svatou v Dře-
vohosticích sloužil o. Marek
v zámecké zahradě při Setkání
dechových hudeb, čímž doslo-
va „skočil rovnýma nohama“ do
dřevohostického společenské-
ho života.

Již tradiční nedělní farní od-
poledne na konci prázdnin bylo



10 Dfievohostick˘ zpravodaj 3/2024

skvělou příležitostí k vzájemnému seznámení se pana faráře a farníků. Akce to byla
vydařená s pohodovou atmosférou, příjemnou hudbou, chutným občerstvením a pod-
barvená krásným počasím.

Věříme, že o. Marek bude naším dobrým průvodcem a rádcem duchovního živo-
ta a díky jeho zkušenostem bude naše farnost vzkvétat. Farní společenství je připra-
veno být mu nápomocno jak při zabydlování, tak při samotném výkonu služby. Mít
pana faráře v místě kostela není v dnešní době samozřejmost, je potřeba si toho vá-
žit. FS

Dřevohostičtí hasiči
Povodně 2024 pohledem JSDH Dřevohostice

V letošním roce nás zaměstnávají především výjezdy spojené s živel-
nými pohromami jako jsou bleskové povodně a vytrvalé deště. Celkově jsme již le-
tos zasahovali u 54 mimořádných událostí a z toho je 34 událostí spojených s pří-
pravnými a likvidačními pracemi při povodních. Postupně se u všech událostí
vystřídalo 24 členů zásahové jednotky, výjezdová vozidla Tatra 815 CAS 30, DA Ford
Transit, DA Toyota Hiace a na plné obrátky také pracovaly elektrocentrály, kalová
a motorová čerpadla. Celkový čas u událostí již činí celkem 155 hodin a číslo ukazu-
je, o jak náročný rok se pro JSDH Dřevohostice jedná.
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27. 6. – 28. 6. 2024 Šišma
Ve čtvrtek 27. června 2024 při chystání areálu na oslavy 140. výročí založení na-

šeho sboru si nikdo nepředstavoval asi takový průběh už jen z toho důvodu, že v Dře-
vohosticích spadlo jen pár kapek. Postupně se členům jednotky dostávaly fotky a vi-
dea ze Šišmy a to nevěstilo to nic dobrého. V 19:02 dostáváme příkaz k výjezdu od
KOPIS Olomouckého kraje a rozeznívá se siréna. S technikou Tatra 815 CAS 30 a DA
Ford Transit vyjíždíme k záchraně osob z ohrožených domů do Šišmy. Na místo udá-
losti musíme volit cestu přes Pavlovice, jelikož příjezd od Hradčan není možný kvůli
zaplavené cestě. Po příjezdu na místo události bylo velmi komplikované se dostávat
k ohroženým lidem, jelikož na ulicích byla výška hladiny až po parapety. Museli jsme
tedy volit cestu přes zahrady a střechy různých přístavků mnohdy i za použití nasta-
vovacích žebříků. Celkově jsme tak zachránili 2 ohrožené osoby. Následně po opad-
nutí vody jsme se přesunuli na seřadiště za velitelem zásahu a ostatními jednotkami.
Na pokyn VZ jsme začali s likvidačními pracemi a vyklízením zasažených domů. V 0:45
se jednotka mohla vrátit zpět na svou základnu.

V pátek 28. června 2024 jsme opět na žádost operačního střediska vysláni do ob-
ce Šišma s technikou DA Ford Transit v počtu 1+6. Na místě členové jednotky pro-
váděli vyklízení celkem tří zasažených domů. V 18:00 po dokončení prací se jednot-
ka vrátila zpět na základnu a tím zásah nekončil, bylo potřeba dát dohromady techniku
a vybavení, doplnit PHM a provést tak potřebnou očistu.

30. 6. – 1. 7. 2024 Domaželice
V neděli 30. června 2024 jsme slavnostně světili zvon sv. Floriána ve farské zahra-

dě. Již tak velmi náročný víkend nám ztížila blesková povodeň v Šišmě a někteří čle-
nové jednotky za 4 dny měli naspaných jen pár hodin. Předpověď bouřek na neděli
nebyla vůbec příznivá a bohužel se také vyplnila. Naše městečko a okolí zasáhla vel-
mi silná bouřka s přívalovými lijáky. Tentokrát nás ohrožovala také říčka Bystřička.
V 21:47 jsme KOPIS Olomouckého kraje vysláni tentokrát do obce Domaželice s tech-
nikou Tatra 815 CAS 30 v počtu 1+5. Jedna skupina s DA Ford Transit zůstala v po-
hotovosti na základně. Na místě události na rozhodnutí VZ začínáme s čerpáním vo-
dy z místního hřiště za pomoci plovoucího čerpadla. Z důvodu opětovného vylití říčky
Šišemky se přerušuje čerpání a na místo je povolán kontejner s protipovodňovými
pytli. Po příjezdu pytlů jednotka provádí skládání pytlů do vchodů a vjezdů ohrože-
ných objektů. Po vylití říčky a opětovném zatopení jednotka na místě vyčkává na
opadnutí vody. Následně po domluvě s VZ se jednotka vrací v 1:32 zpět na základnu. 

Bez činnosti nezůstala ani výjezdová skupina v Dřevohosticích. Prováděli monito-
ring v obci i v okolí a z důvodu stálého stoupání říčky Bystřičky bylo rozhodnuto o pyt-
lování celkem 200 ks pytlů pískem. Následně bylo provedeno položení pytlů do vcho-
dů a vjezdů na ulici Nábřeží. Bystřička své koryto naštěstí neopustila, v 0:37 se část
jednotky vrátila zpět na základnu.

V pondělí 1. července 2024 ve 14:20 jsme na žádost krajského operačního stře-
diska vysláni k čerpání lagun v obci Domaželice. Na místo vyjíždí technika Tatra 815
CAS 30 v počtu 1+4. Po příjezdu na místo události a domluvě s velitelem zásahu a pa-
nem starostou jsme dovedeni na místo čerpání. Lagunu velkého rozsahu čerpáme za
pomoci plovoucího a kalového čerpadla. Po odčerpání a domluvě s VZ jsme se ve
20:47 vrátili zpět na základnu.
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14. 9. – 16. 9. 2024
Dřevohostice a okolí
V sobotu 14. září 2024 se za-
číná vyplňovat předpověď
meteorologů na extrémní
srážky a povodeň. Neustáva-
jící déšť pomalu začíná plnit
potoky a konec deště je v ne-
dohlednu. Členové jednotky
od ranních hodin proto moni-
torují toky jak v obci, tak
i v našem okolí. Kvůli stále
stoupajícím hladinám a ne-
příliš dobrým zprávám
z Chvalčova je v poledne

rozhodnuto o pokládání pytlů na ulici Nábřeží. Část pytlů byla plněna již s předstihem
obecními zaměstnanci a další byly postupně plněny členy jednotky. Naše činnost te-
dy spočívala hlavně v monitorování toků, plnění pytlů pískem, zajišťování věcí kolem
toku a čištění propustků. Proběhlo také preventivní zajištění a převoz osob z domo-
va pro tělesně postižené. Preventivně byly položeny pytle také na ulici Chaloupky
a Chmelín. Z důvodu stále stoupající hladiny a vyčerpání zásob pytlů jsme požádali
krizový štáb o 100 ks pytlů s pískem, které byly dovezeny z centrální hasičské stani-
ce Přerov. Říčka Bystřička své koryto opustila jen na pár místech a situace se obeš-
la bez většího ohrožení a škod. Po klesnutí hladiny a uklidnění situace se jednotka
vrátila zpět na základnu a zůstala v pohotovosti.

V neděli 15. září 2024 od rána stále monitorujeme a situace se již nijak dramatic-
ky nezhoršila. Jednotka postupně začala s čerpáním 2 sklepů na ulici Lány. V odpo-
ledních hodinách jsme díky zlepšení situace požádáni krizovým štábem o odvezení
100 kusů pytlů s pískem do Tovačova, kvůli zhoršující se situaci hladin na řece Beč-
vě a Moravě. Žádosti bylo vyhověno a s technikou DA Ford Transit a přívěsem byly
pytle odvezeny a rozdány v ohrožené lokalitě. 

V pondělí 16. září 2024 naše činnost opět spočívala v převozu pytlů s pískem, ten-
tokrát na CHS Přerov. Celkově bylo odvezeno cca 200 ks. V odpoledních hodinách
ještě proběhlo vyčerpání jednoho sklepu v ulici Za Valy kvůli vysoké hladině v zá-
meckých valech.

17. 9. / 20. 9. / 24. 9. 2024 Česká Ves a Mikulovice
V pondělí 17. září 2024 jsme v brzkých ranních hodinách odjeli s technikou DA

Ford Transit plného vybavení v počtu 1+3 do Jeseníku. Nejprve jsme dostali na sta-
nici Jeseník přidělený úsek v České Vsi. Po přejezdu na seřadiště s ostatními jedno-
tkami do České Vsi a po rozdělení úkolů jsme nejprve započali s odstraněním ne-
bezpečných překážek na jedné z ulic a to třeba za použití rozbrušovací pily. Následně
naše činnost spočívala ve vyklízení naplavenin, bahna a nábytku ze zasažených pro-
stor, čerpání studen a sklepů. Celkem jsme tak pomohli, jak jsme jen mohli, u tří čí-
sel popisných. V podvečer po úklidu vybavení a dokončení prací se jednotka vrátila
zpět do svých domovů.
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V pátek 20. září a úterý 24.
září 2024 jsme opět vyráželi
na Jesenicko. Oba dny jsme
dostali přiděleny úseky v Mi-
kulovicích. Naše činnost spo-
čívala jako v prvním případě
v uklízení ulic, vyklízení zasa-
žených domů, čerpání studen
a sklepů. Vždy po dokončení
prací jsme ve večerních hodi-
nách dorazili všichni v pořád-
ku domů. Doufáme, že jsme
co nejvíce pomohli a zanecha-
li za sebou kus práce.

Mimo výjezdovou činnost
jsme také uskutečnili materiál-
ní sbírku do oblastí zasaže-
ných ničivou povodní. Místo
shromáždění bylo určeno
v hasičské zbrojnici. Díky vel-
kému zájmu se garáž opravdu
zaplnila a mohli jsme tak náš
naplněný dopravní automobil
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odvést. Po předchozí domluvě a zjištění dle potřeb to bylo do obcí Zátor a Nové Heř-
minovy na Bruntálsku. Poskytli jsme také náš vysoušeč, který pomáhá v Krnově. 

Jak již bylo zmíněno, letošní rok je pro nás opravdu náročný a velké díky patří všem
členům zásahové jednotky za jejich obětovaný čas. Spousta lidí z veřejnosti tuhle čin-
nost bere bohužel již jako samozřejmost, ale všechny činnosti spojené s výjezdovou
jednotkou konáme dobrovolně a ve svém volném čase nebo dokonce v pracovní do-
bě. Při řešení různých událostí se ukázalo, jak důležité je stále obnovovat a kupovat
nové vybavení a prostředky, což finančně není malá částka. Financování jednotky je
tedy pro nás velmi důležité, protože doba jde dopředu a s ní taky spojené vyšší ná-
roky na řešení mimořádných událostí, kterých každým rokem přibývá. Poděkování
patří také rodinám, přítelkyním a zaměstnavatelům za toleranci a pochopení. Také
děkujeme našemu zřizovateli za podporu a všem, kteří jakýmkoliv způsobem pomohli
pří řešení následků povodní nebo přispěli čímkoliv do materiální sbírky. Doufáme, že
zbytek roku se již ponese v klidném duchu a bez jakýchkoliv škod a neštěstí.

Patrik Josiek, SDH Dfievohostice

Poděkování
Chtěla bych mockrát poděkovat obci Dřevohostice za sbírku na pomoc při po-

vodních a hasičskému sboru v Dřevosticích za adresnou pomoc v podobě zapůjče-
ní vysoušeče zdiva, dále za pomoc v podobě pracovního náčiní, čistících a hygie-
nických prostředků. Bydlím v Krnově, vodu jsem měla v celém domě, ve kterém mi
teď zůstaly jen obvodové zdi a vlhko. Proto moc oceňuji tuto pomoc a ochotu mi do-
vézt tyto pomůcky až domů. Moc si cením takové snahy a ochoty.

S pozdravem a mnoha díky Dagmar Knotová, Krnov

Sezóna 2024
Družstvo žen SDH Dřevohostice

Na začátku této sezóny nás čekalo několik novinek a taky jedna nevyřešená otáz-
ka. Jednou z novinek byl nový trenér Aleš Skříček, kterému jsme neskutečně vděč-
né. Mezi další patřilo téměř kompletní protočení sestavy. Z toho plynula jedna věc,
kterou jsme na jaře řešily. A to, že nám chyběla druhá proudařka. Po několika zkouš-
kách jsme našly vhodnou kandidátku, ale věděly jsme, že ji ještě čeká kus práce, stej-
ně jako všechny ostatní na nových postech.

Začaly jsme tedy pilně trénovat a na trénincích šla naše snaha vidět. Bohužel, na
několika prvních závodech to vypadalo spíš opačně. Lepila se nám smůla na paty
a né a né se jí zbavit. Myslely jsme si, že tu smůlu nikdy neprolomíme, a na závodech
v Černotíně už nechybělo málo, abychom to letos zabalily. Ale nevzdaly jsme se a o to
víc na tréninku dřely. A pak si to konečně sedlo, v Hustopečích nad Bečvou jsme ko-
nečně dokončily bez problémů. Tam se to zlomilo. O týden později v Rychlově jsme
zaběhly krásný čas 17.29 (náš dosavadní rekord) a rázem jsme byly zpátky na koni.
Do konce sezóny jsme zapsaly časy 17.63 (Poruba, 1. místo), 18.49 (Milotice nad
Bečvou, 2. místo), 19.56 (Partutovice, 6. místo), 19.66 (Špičky, 6. místo), 17.62 (Pro-
vodovice, 3. místo), 19.29 (Podhradní Lhota, 1. místo) a mnoho dalších.

Bohužel i přes zlepšený konec sezóny jsme nedokázaly dohnat manko ze začát-
ku a v seriálu Velké ceny OSH Přerov jsme se umístily na celkovém 8. místě se 45



Dfievohostick˘ zpravodaj 3/2024 15

body. Konec sezóny nám ale ukázal, že máme na čem stavět a dokážeme běhat krás-
né časy. Doufáme, že příští rok přijde ještě zlepšení, protože pořád je na čem praco-
vat. druÏstvo Ïen SDH Dfievohostice

Dorost SDH Dřevohostice 
Soutěžní družstvo dorostu se zúčastnilo po vedením trenéra Miroslava Obšnajd-

ra 10 soutěží v rámci velké ceny OSH Přerov. V soutěžním poli 11 týmů skončilo na-
še družstvo na celkovém 2. místě. Na soutěži v Opatovicích a v Olšovci družstvo ob-
sadilo 1. místo a celkově 5krát dosáhlo družstvo na stupně vítězů. 

Nejlepšího času družstvo dosáhlo na soutěži ve Špičkách 18,66 s. I tento čas ale
stačil na 3. místo.

Vedení SDH Dřevohostice děkuje trenérovi a družstvu dorostu za vzornou repre-
zentaci.

Mladí hasiči Dřevohostice 
V letošním roce naše barvy na soutěžních polích požárního sportu v kategoriích

mládeže hájilo družstvo mladších žáku pod taktovkou trenéra Patrika Hošáka a jeho
asistentů Dominika Sehnálka a Barbory Skříčkové. 

Jako tradičně naši nejmladší hasiči odstartovali soutěžní sezónu na Okresním ko-
le hry Plamen 25. a 26. 5. 2024. Již tradiční zázemí sportovního areálu v Hranicí a v ne-
děli fotbalové hřiště v Soběchlebích hostily téměř 500 soutěžících z celého okresu
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Přerov. Ve čtyřech disciplínách, a to požární útok, štafeta 4x60 metrů, štafeta dvojic
a štafeta 400 m CTIF. Naši mladší žáci ve všech disciplínách obsadili 2. místo a cel-
kově se tak umístili na nádherném druhém místě v soutěžním poli 20 družstev. Toto
pěkné umístění naznačovalo dobrou soutěžní kondici našeho týmu.

1. 6. 2024 v Opatovicích odstartovala Velká cena OSH Přerov v požárním útoku
a naši mladí hasiči si z okresního kola vezli dobrou průpravu a hned první start pře-
tavili v nejcennější kovy. Domů si odvezli první místo časem 17,90 s. Toto umístění
se jim podařilo obsadit ještě na soutěžích v Pavlovicích, Paršovicích, Dřevohosticích
a Partutovicích.

Celkově 10krát se umístili na stupních vítězů. Svého nejlepšího času 15,99 s do-
sáhli na soutěži v Troubkách, ale stačilo to pouze na třetí místo. Bezesporu stabilní
výkony jim zajistily nádherné první místo ve Velké ceně OSH Přerov v soutěžním po-
li 15 družstev.

Velké poděkování od vedení Sboru dobrovolných hasičů Dřevohostice patří tre-
nérovi Patriku Hošákovi a jeho asistentům za vzornou reprezentaci sboru na soutěž-
ních polích.

Současně se soutěžemi Velké ceny OSH Přerov v požárním útoku probíhala sou-
těž jednotlivců ve štafetě na 60 metrů s překážkami. A i zde bylo naše členy dosta-
tečně vidět.

V šestí soutěžních kláních jednotlivců se zúčastnilo ve čtyřech kategoriích celkem
více než 160 soutěžících.

Naše zastoupení bylo v kategoriích mladší dívky, kde se na celkovém 8. místě
umístila Magda Zátorská a na 19. místě Zuzana Bittnerová. V kategorii mladší chlap-
ci se na 2. místě umístil Tobias Kotas, 6. místo obsadil Jaroslav Vavrys a 15. místo
Martin Trávník. V kategorii starší chlapci celkově zvítězil Dominik Sehnálek, 9. místo
obsadil Rostislav Osecký a 17. místo Dominik Kotas.

Dne 8. 9. 2024 proběhlo v Olomouci na stadionu Lokomotiva Olomouc krajské ko-
lo v soutěži na 60 metrů překážek, kde naše barvy hájili Magda Zátorská, Tobias Ko-
tas, Jaroslav Vavrys, Dominik Sehnálek a Rostislav Osecký. 

Z této vyřazovací soutěže vzešli postupující na mistrovství republiky v disciplíně
na 60 metrů s překážkami. Naši borci Dominik Sehnálek časem 12,16 s a Tobias Ko-
tas časem 16,25 s hájí barvy našeho sboru na největším soutěžním klání v tomto spor-
tu na našem území.

V sobotu 12. 10. 2024 se nejlepších 500 soutěžících ve štafetě na 60 metrů s pře-
kážkami sjelo na sportovní stadion do Ústí nad Labem. Byli jsme velice potěšeni, že
se na tomto klání objevily barvy SDH Dřevohostice.

V kategorii mladších žáků nás reprezentoval Tobias Kotas a časem 15,83 s skon-
čil na celkovém 46. místě. V kategorii starších žáků nás reprezentoval Dominik Se-
hnálek, který časem 12,35 s skončil na 14. místě. 

Tímto ještě jednou děkujeme trenérům a rodičům za vzornou reprezentaci měs-
tečka Dřevohostice a SDH Dřevohostice.

O Pohár starosty městyse Dřevohostice
V sobotu 24. 8. 2024 se všechny kolektivy mladých hasičů z širokého okolí sjely

do sportovního areálu za hasičskou zbrojnicí v Dřevohosticích. V letošním roce zřej-
mě s největší závodní účastí 37 družstev. Pro všechny soutěžící a návštěvníky bylo
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připraveno pestré občerstvení. Pro závodníky byly samozřejmě připraveny hodnotné
ceny, poháry a upomínkové předměty.

Současně se soutěží v požárním útoku se po dvouleté odmlce podařilo odběh-
nout i disciplínu štafeta na 60 metrů jednotlivců. 

V kategorii mladších dívek se v poli 40 závodnic umístila Zuzana Bittnerová na 6.
místě časem 18,47 s a Magda Zátorská časem 26,69 s na 16. místě.

V kategorii mladších chlapců v poli 30 závodníků zvítězil domácí Tobias Kotas ča-
sem 15,96 s. Na 4. místě skončil Jaroslav Vavrys časem 17,13 s a Martin Trávník ča-
sem 21,48 s na 17. místě. 

V kategorii starších dívek jsme v soutěžním poli 42 závodnic neměli zastoupení.
V kategorii starších chlapců v soutěžním poli 34 závodníků zvítězil domácí Domi-

nik Sehnálek časem 12,10 s, na 10. místě skončil Rostislav Osecký a na 12. místě
časem 17,57 s Dominik Kotas.

V královské disciplíně požárním útoku v kategorii mladších žáku soutěžilo 16 druž-
stev. Vítězem se stalo domácí družstvo před SDH Střítež nad Ludinou, na třetím mís-
tě skončilo družstvo SDH Milotice.

V kategorii starších žáků soutěžilo 21 družstev. Na prvním místě skončilo družstvo
SDH Hlinsko před SDH Hustopeče nad Bečvou a na třetím místě skončilo družstvo
SDH Milotice. Domácí soutěžní družstvo skončilo na 7. místě.

Děkujeme všem našim reprezentantům a vedení městyse. Pavel Mrtv˘

Vlastivědný spolek Žerotín
Zájezd plný historie a zábavy

V neděli 22. 9. 2024 se uskutečnil pro občany Dřevohostic a okolí zájezd do Ku-
nína a Nového Jičína. Naší první zastávkou byla pekárna Anežka v Palačově, kde pe-
čou výborné frgály. Poté jsme navštívili obec Kunín, kde se nachází kostel Povýšení
sv. Kříže a také zámek. 
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Barokní zámek Kunín se nachází jen kousíček od kostela. Tento zámek byl vybu-
dován v letech 1725–1734 stavitelem a architektem J. L. Hildebrandtem pro hraba-
ta z Harrachu. Významnou historickou postavou je zde Marie Walburga Harrachová,
která založila na zámku školu. Zámek je velmi pěkně vybaven. Najdete zde obrazár-
nu, knihovnu nebo také zajímavý stoleček, kde jsou v šuplíku ukryty různé návrhy
dnes již nadčasových šatů. Po tomto hezky stráveném dopoledni jsme se přemístili
do města Nový Jičín. Zde si každý účastník zájezdu mohl vybrat, zda absolvuje pro-
cházku městem s průvodcem, nebo si udělá delší příjemnou přestávku na kávu
a oběd. Jako „zlatý hřeb“ našeho výletu byla navštívena expozice klobouků a expo-

zice generála Laudona, která se nachází v in-
focentru na náměstí.

Nový Jičín je považován za město klo-
bouků. Kloubouky se zde vyráběly už v roce
1630. Expozice klobouků je velmi různoro-
dá. Najdete zde technologie výroby klobou-
ků, ateliér a také zkoušírnu, kde si každý mů-
že vyzkoušet až 400 různých typů klobouků
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a pokrývek hlavy. Když vystoupáte v infocentru o patro výš, najdete zde expozici ge-
nerála Laudona (rakouského vojevůdce). Tato expozice je velmi dobře zpracovaná,
je totiž interaktivní, takže je velmi zábavná jak pro děti, tak pro dospělé různých vě-
kových kategorií. Atmosféra po celou dobu zájezdu byla velmi veselá. Každý účast-
ník si přišel na to své. I počasí se po dnech dešťů uklidnilo, a tak jsme společně pro-
žili pěknou podzimní neděli.

Na závěr bych chtěla poděkovat za podporu a obnovu spolupráce mezi městy-
sem Dřevohostice a Vlastivědným spolkem Žerotín.

Zdenka Smifiická, Vlastivûdn˘ spolek Îerotín

Vlastivědná vycházka… do věží
Oživili jsme tradici. Mož-

ná si pamatujete, že než
náš spolek začal pořádat
večerní prohlídky zámku,
několikrát po městečku
proběhla vlastivědná vy-
cházka nejen pro děti. Cí-
lem vždycky bylo zábavnou
formou přiblížit naši historii.
A proto jsme se rozhodli, že
tradici vlastivědných vy-
cházek obnovíme a pro
tento rok jsme si vybrali té-
ma …do věží. Těch máme
v Dřevohosticích hodně.

Sešli jsme v pátek 11. říj-
na 2024 na Náměstí a vy-
dali se do kostela. Tam
jsme měli jedinečnou mož-
nost seznámit se zblízka
s varhanami a varhaníkem
Kamilem, který působí
v kostele na Hostýně. Děti
si mohly samy zahrát a vy-
zkoušet si, jak je tato hra
náročná. Současně se ná-
vštěvníkům naskytla výji-
mečná možnost vstupu na
půdu kostela a jeho věž.
Po krátkém varhanním
koncertu jsme se vydali na
zvonici. Tam nás čekal
zvoník a dětem ukázal, jak všechno kolem zvonů funguje. Mohly si nejenom sáhnout
na samotné zvony, ale i si samy zazvonit.
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Poté jsme se vydali do dřevo-
hostické nejznámější věže,
a sice do zámecké. Při její pro-
hlídce jsme zjistili, že zámkem
bloudí Bílá paní, která nemůže
usnout, a tak ji děti ukolébav-
kou pomohly uspat. Za odmě-
nu Bílá paní rozdala zase ně-
kolik zlaťáků a drahokamů ze
svého pokladu. No a konečná

zastávka byla na radnici. Tam nás
přivítal pan starosta a všechno
o radnici pověděl, děti si mohly vy-
zkoušet hlášení z rozhlasu a popřát
celému městečku dobrou noc. Od-
měnou pro všechny bylo malé ob-
čerstvení. A odměnou pro pořadate-
le byla velká účast dospěláků i dětí.
Těší nás zájem o historii a památky
našeho městečka, a tak už přemýš-
líme nad tématem pro příští rok.

Michaela Roubalíková
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Dřeváček a jeho aktivity
pro děti

Poslední akce zmiňovaná ve zpravodaji byla Den otev-
řených dveří aneb Dřeváček má nový kabátek. Od té
chvíle v prostorách centra proběh-
ly další zajímavé akce.

Ještě před příchodem jara pro-
běhla dne 15. března 2024 akce
Jarní tvoření. Dřeváček navštívilo
několik dětí, které si nejen pohrály,
ale také si vyrobily jarní dekorace
a výzdobu v podobě zajíčků, sád-
rových odlitků a obrázků čápa.

Další úspěšnou akcí byly dne
12. dubna 2024 lekce Malé tech-
nické univerzity aneb Legohrátky.
Z dětí ve věku 4–6 let se stali sta-
vitelé věží, dozvěděly se, jaké vě-
že máme a k čemu slouží. Zjistily,
jak postavit věž tak aby nespadla,
a podle návodu postavily model
vysílače na Ještědu. Děti ve věku
7–9 let se staly malými inženýry,
kde se seznámily s technickými vý-
kresy. Povídaly si a ukázaly s paní
lektorkou, co vše ve výkresu na-
jdou, kdo je to elektrikář/instalatér.
Poté si společně podle plánu po-
stavily dům, do kterého zavedly vo-
dovod, kanalizaci a elektřinu. Po
každé lekci děti obdržely osvědče-
ní (diplom). Rodiče i prarodiče se
v době, kdy se jejich ratolesti hra-
vou formou učily nové věci, mohli
občerstvit a dát si něco dobrého
třeba ke kávičce.

18. května 2024 proběhla vycházka pod názvem Cestou necestou. Děti se spo-
lečně s doprovodem sešly v prostorách zámku a odtud jsme vyrazili polní cestou
směrem do Radkovy Lhoty, kde pro děti byly připraveny soutěže a na závěr opékání
špekáčků. 

Jedna z největších akcí bylo rozloučení s prázdninami s názvem Indiánské léto.
Jak už sám název napovídá, děti se sešly v indiánských kostýmech a nejen v pro-
storách zámku, ale i mimo něj si prošly indiánskou stezkou. Děti si vyzkoušely, jak in-
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diáni lovili ryby a bizony, stříleli pomocí luku a šípů, rýžovali zlato, jezdili na koních,
orientovali se v přírodě a u posledního stanoviště si mohly vyrobit indiánský náhr-
delník. Po splnění všech úkolů děti dostaly odměnu. V areálu zámku byl připraven
bohatý doprovodný program – králičí hop, vystoupení gymnastek, malováni na obli-
čej, ukázka dravců, střelba z luku a nesměly chybět ani atrakce pro děti a bohaté ob-
čerstvení. Celým programem děti i rodiče provázela úžasná indiánská náčelnice Věr-
ka Obkráčilová.

Dne 27. září 2024 do prostor Dřeváčku zavítala herečka Míša Borošová, která dě-
tem zahrála pohádku Z pohádky do pohádky s Budulínkem. Děti byly doslova vta-
ženy do děje a samy si i několik rolí zahrály. V průběhu divadelního představení se
rodiče i prarodiče mohli občerstvit a dát si něco sladkého ke kávičce. 
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Předposlední akcí v tomto
roce byly dne 18. října 2024
opět Legohrátky, které pro-
běhly v prostorách Dřeváčku.
Pro děti ve věku od 4–6 let si
připravil pan lektor lekci pod
názvem Malý zpracovatel od-
padů. Děti se dozvěděly, kde
končí všechen odpad, co je to
recyklace a co do běžného od-
padu nepatří, z lego kostek po-
stavily popelnice, třídily odpad.
Společnými silami pak děti po-
stavily skládku včetně odvětrá-
ní a izolace a vyrobily si ze starého papíru nový. Pro děti ve věku 7–9 let byla připra-
vena lekce Malý vodohospodář. S panem lektorem si povídali o nečistotách
v odpadních vodách, možnostech filtrace odpadních vod. Děti si postavily z lego kos-
tek model čistírny odpadních vod a ukázaly si jednoduchý pokus filtrace vody. Po
každé lekci děti obdržely krásné osvědčení (diplom). V době, kdy se děti hravou for-
mu učily poznávat nové věci, se rodiče i prarodiče mohli občerstvit a dát si něco dob-
rého třeba ke kávičce.

Poslední akcí bude Vánoční tvoření, které je naplánované na 29. listopadu 2024.
Pro děti bude připravena výroba dekorací, nebude chybět vánoční pečení a určitě
i něco dobrého k zakousnutí. Na děti, rodiče a prarodiče se budeme těšit a doufáme,
že i další rok bude tak úspěšný jako tento.

Na závěr bychom chtěli poděkovat městysu Dřevohostice a sponzorům za pod-
poru a spolupráci. Rodičům a všem, kteří se jakkoliv zapojili, také patří velké podě-
kování. Petra Valãuhová, Dfieváãek

Divadlo na zámku 
Agentura Kohoutek

Závěrečné představení divadelní sezóny se každoročně odehrává v létě v zámec-
ké zahradě, tentokrát v pátek 2. srpna 2024. Téměř tradičně – i přes naše usilovné
modlení nás zlobí počasí. Tentokrát jsme byli v klidu, protože většina míst k sezení
byla kryta před deštěm, který opravdu na chvíli přišel, ale neohrozil nijak výrazně ani
herce, ani diváky. 

Jen pro připomenutí děj této ryze české komedie nám ukazuje naši typickou po-
vahu – vydělat na čem se dá a co nejjednodušším způsobem. Ocitáme se v rodině
Kohoutkových, kterou tvoří tatínek Emil, učitel hudby, opakovaně trestaný za sex se
svým mladistvými studentkami, a maminka Eliška vlastnící Seznamovací kancelář
Kohoutek, která slibuje lidem seznámení s životním partnerem a sňatek. Všechno je
ale jedním velkým podvodem. Jedinou nevěstou je slečna Mílková, která však odje-
de do Holandska za svým nápadníkem a sjednané schůzky tím pádem ruší. V tomto
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podniku Elišce pomáhá od začátku její syn Jaroušek a na místo slečny Mílkové se
nabízí jediná možnost, jeho nová ztřeštěná přítelkyně Gábi Sladká. Oba jsou ochot-
ni udělat téměř cokoli, aby byl klient spokojený a rád zaplatil. Proto se seznamujeme
s příběhem Němce Kurta Šuterštajna, kterému zemřela žena Gizela a potřebuje za ni
náhradu. Dalším zákazníkem je paní Barbora Čamrdová, která také hledá po smrti
svého náruživého manžela někoho, kdo by jej nahradil. Nakonec se ukáže, že na kaž-
dého jednou dojde a pravda vyjde najevo. Jestli opravdu smích prodlužuje život, tak
jsme si ho díky divadelníkům prodloužili i při posledním představení v zámecké za-
hradě. Teď už se můžeme těšit na další sezonu a doufat, že paní režisérka vybere
opět nějakou zábavnou komedii. Michaela Roubalíková

Uliční turnaj v házené
Třetí srpnovou neděli se uskutečnil na hřišti za sokolovnou uliční turnaj v házené.

Je to jedna z nejdéle probíhajících tradic v našem městečku a na poli sportovním zřej-
mě ta nejdelší. Dnes už si asi nikdo nevzpomene, kdy vlastně turnaj začal, či kdo byl
strůjcem založení. Číslovka ročníku zřejmě 77 v názvu turnaje hovoří za vše. Samot-
ný turnaj si prošel také svým letitým vývojem. Jako byl například povrch, na kterém
se odehrával. V začátcích to byl hliněný plácek, ten vystřídala škvára, následovala po
dlouhá léta antuka a dnes moderní tartanový povrch. I složení jednotlivých týmu se
obměnilo. Za mých mladých let to byly opravdu uliční souboje, kde bylo ctí každé-
mu hráči svou ulic reprezentovat a kde se z kamarádů stávali na krátkou dobu ne-
smiřitelní soupeři. Staří hráči byli vhodně doplnění mladšími, otcové si zahráli se svý-
mi syny či dědové se svými vnuky a občas se přidala i nějaká ta žena či dcera. Turnaje
to byly krásné a hojně obsazené a vždy se o nich dlouho mluvilo.

Dnes je situace jiná, týmy jsou složené z místních hráčů, odchovanců, dřívějších
soupeřů a kamarádů, ale prestiž stále přetrvává. Svědčí o tom například i nově slo-
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žený tým děvčat pro letošní
klání. Děvčata nic nepone-
chávala náhodě a již dlouho
dobu před samotným začát-
kem turnajem začala usilov-
ně trénovat. Dokonce si po-
řídila i nové dresy. Turnaj se
i letos nesl v příjemné a ka-
marádské náladě za účasti
čtyř týmů. Týmy už nenesou
názvy místních ulic jako dří-
ve. Dnes jsou to spíš názvy
spontánní, jako letos. Tým
č. 1 se pojmenoval Házená,
č. 2 Bílý balet, č. 3 – Vše-
hochuť a již zmiňovaný tým
č. 4 BOR(ůf)KY. Hrálo se
systémem každý s každým.
Zápasy to byly dramatické
a vyrovnané, o čemž svěd-
čila i finální tabulka, kde
měly tři týmy stejný počet
bodů a o vítězi tak muselo
rozhodnout skóre. Vítězem
letošního ročníku se stal
tým č. 1 pojmenovaný Há-
zená, na druhém místě se
umístil tým Bílý balet (tvořen
převážně starší gardou)
a třetí místo obsadil tým
s názvem Všehochuť. 

K dobrému pocitu z tur-
naje přispělo jak počasí,
které nám přálo, tak i dob-
roty z udírny a také z okén-
ka od paní Aranky a hlavně
předvedené výkony. Přijeli
se podívat či dokonce si za-
hrát hráči místní, z blízkého
okolí, ale i zdaleka…a jak to
tak bývá, v dobré partě se
vykládalo až do večera,
však za těch mnoho uply-
nulých ročníků bylo na co vzpomínat. A malé zhodnocení na závěr – turnaj se skvě-
le vydařil a všichni jsme si přislíbili, že za rok, třetí srpnovou sobotu se tu opět se-
jdeme. Stanislav âíÏek
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Sokolský podzim
Jako každý rok po lehké letní pauze ožívá v září naše sokolovna

boucháním míčů, dětským křikem i dospěláckým hekáním, z nářadí
i z cvičenců se otře prach a jdeme na to!

V letošním roce máme opět pro nejmenší cvičení rodičů s dětmi. Maminky s dítky
se schází každý čtvrtek dopoledne v sokolovně. K dispozici jsou všemožné pomůc-
ky a tělocvičné nářadí, a hlavně spousta místa. Pro lehce odrostlejší jsme letos za-
hájili cvičení v oddílu všestrannosti, kde si s dětmi zahrajeme, vyblbneme, zaběhá-
me, nu zkrátka se je snažíme rozhýbat a unavit. To první se nám daří, to druhé moc
ne. Scházíme se a snažíme se každé úterý.

Pro děti a mládežníky, kteří už se chtějí zaměřit na jednodruhové sporty, máme le-
tos v nabídce oddíl malé kopané se čtvrtečními tréninky, oddíl házené, který trénuje
ve středu a pátek, oddíl volejbalu s tréninkem ve čtvrtek a také stolního tenisu, který
se schází ve středu. Naproti tomu tenisový klub se svými aktivitami pro děti už zazi-
moval a přihlásí se o slovo opět na jaře. Pod hlavičkou Sokola také funguje dětská
skupina Dřeváček, která se intenzivně věnuje práci s dětmi, mládeží a jejich volno-
časovým aktivitám. Máte-li zájem využít aktivity pro děti, určitě stačí spojit se s jed-
notlivými trenéry a vedoucími a přijít si jednotlivé sporty vyzkoušet.

Na podzim pořádá naše jednota dvě již tradiční akce, a to Špacír pod hvězdami
a Zámecké strašení. Pro ty, co ještě nezkoušeli špacír – je to romantická procházka
pod noční oblohou, ozářená hvězdami, ještě vylepšená skleničkou burčáku u lesa
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a cigárem z udírny. Pro malé ne-
bojsy se cestou také leccos
dobrého sladkého najde. Náš
les je plný bludných kořenů,
a tak už se ani nesnažíme vy-
mýšlet trasu jinudy. Máme
v něm totiž nespočet možností,
kudy se dá zabloudit. Naštěstí si
ale náš les nechává rád svůj klid
a tajemství pro sebe, a tak kaž-
dého nechtěného potulného po-
cestného vyplivne buď u Rad-
kov, Bezuchova, Nahošovic
nebo přímo nad Dřevohosticemi. A odtud šupej domů, poutníče. I letos se s námi na
noční toulání vydalo na osmdesát účastníků, a tak všem děkujeme za přízeň a věřte,
že nás shledání ve zdraví a v plném počtu za sokolovnou vždy velmi potěší. 

Na ty, jež z lesa přijdou ne zcela vyděšení, si musíme o pár týdnů později povolat
silnější pomocníky, a tak žhavíme linku do království pekelného, svoláváme divožen-
ky i čarodějnice. Letos jsme svým hlasitým voláním probudili dokonce i bílou paní,
která se již uložila ke spánku. A tak když už jsme ji vzbudili, zamručela celkem nevr-
le něco o tom, že neví, proč se usadila zrovinka na dřevohostickém zámku, když tam
nemůže chvilinku oka zamhouřit. Ale když už vstala, obhlédla si ze střech celý svůj
rajón a pak se uložila zpátky do svých kostkovaných zámeckých peřin. To takové čer-
ty netřeba ke strašení pobízet, ti mastí karty a válejí si své kožichy od jara do zimy
a od zimy do jara, zkrátka pořád. A uspávat je nikdo nemusí, ti si schrupnou po kaž-
dém tom čertovském truňku. Čarodějnice a divoženky musí svá košťátka občas pro-
letět, a tak jim pozvání na naše setkání na zámku dělá vyloženě radost. Od svatoja-
kubské noci už přeci jen nějaký ten pátek uběhl, a tak všechna košťátka už netrpělivě
poskakovala, aby si provětrala pérka. Nu to bylo zase setkání! Do celého toho pod-
zemního hemžení jsme vypustili docela dost lidských mláďátek, ať ví, že si nevymýš-
líme, když jim říkáme, že je pošleme ke všem čertům. Ale co, k našemu překvapení
se těm malým háďátkům v tom temném zámku líbí. To už pro nás dospěláky končí
veškerá legrace, není čím tu drobotinu usměrnit a postrašit, snad jen, že bychom jim
vypnuli wifinu…? Vûra Obkráãilová, TJ Sokol

Výlet do neznáma
Jo jo, máme tu podzimní prázdniny, a tak jdeme vět-

rat sebe a děti. Hurá. Většinou víme, kde začneme, ale
jen málokdy víme, kde skončíme, takové jsou naše vý-
lety s dětmi. A tak naše podzimní toulky nazýváme ces-
tou do neznáma. Na tu letošní se vydáváme do Hostý-
nek. Sedáme do autobusu a hurá na Troják. A odtud do Držkové. Co to je? Ne, není
to polívka, je to taková dědinka dolů z Trojáku. Míjíme pramen Dřevnice…, už ten za-
čátek máme trochu společný! Cesta dolů je trošku zkouškou naší připravenosti, sem
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tam nějaký pád, otlačená nožka, rozlepené boty. Ale zdá se, že s sebou máme pro
případ nouze i náhradní ledvinu, a tak celkem v pohodě dorazíme k držkovskému or-
loji. Tam vytáhne kastelán ten svůj špek, který celou cestu vláčí v kufru, a my si dá-
váme první svačinku. Pokračujeme dál do dědiny, kde se rozhodneme pro cestu zpět
autobusem. Přeci jen se nám lehce omladila skupinka, a tak nám cesta trvala trochu
déle, než jsme předpokládali. Místo vlastního pohonu tedy raději volíme dopravní pro-
středek. Máme ale plné batohy špekáčků, tak jsme se rozhodli pro mezizastávku na
Tesáku, kde opět trošku odpočineme, rozděláme oheň a konečně pořádně pooběd-
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váme. Špek vystřídal špekáček? No proč ne. Ještě zalepit maršmelounem a už po-
malu lehce unaveni sjíždíme k domovu. K obavám rodičů, zda to jejich dítka zvlád-
nou… maminky, nic se o svá dítka nebojte, celou cestu si nevzpomenou ani na vás,
natož aby je bolely nožičky. Proto už tak trochu ze zásady pro hladký průběh akce
necháváme rodiče doma. Děkujeme vám za přízeň i za důvěru, přestože víte, že s ná-
mi není nikdy nic jisté a dané. A to je nejspíš dobře. Budeme se těšit opět s předja-
řím na viděnou. Vûra Obkráãilová a spol., spolek Kratochvil

Zvěřinové hody 
V sobotu 14. září 2024 ožil are-

ál Na Výsluní už tradičními zvěři-
novými hody. Myslivci ze spolku
Kamenice-Dřevohostice připravili
pro veřejnost hned několik speci-
alit myslivecké kuchyně. Milovníci
zvěřiny se mohli těšit na divočáka
se zelím, srnčí guláš, svíčkovou
s daňkem nebo zvěřinové klobásy
a špízy. I přes nepřízeň počasí se
na myslivecké chatě sešlo mnoho
lidí z Dřevohostic i širokého okolí,
kteří přišli ochutnat dobré jídlo
a pití a užít si příjemnou atmosfé-
ru. Návštěvníci nešetřili chválou,
mnozí zhodnotili podávané menu
jako výborné. Myslivci vydali té-
měř všechny připravené porce,
snědla se většina ze 170 porcí di-
vočáka, 150 porcí daňka i srnčího
guláše. 

MS Kamenice-Dřevohostice
vám tímto děkuje za přízeň a zve
vás na příští zvěřinové hody i dal-
ší akce, které chystá v roce 2025. David Tomãík, MS Kamenice-Dfievohostice

Uletěl nám drak, skoro do oblak
Na obloze nad Výsluním létalo v neděli odpoledne 67 draků a dráčků. 20. října se

totiž konal 5. ročník tradiční dřevohostické drakiády, kterého se zúčastnily děti všech
věkových kategorií. Vítr nám opravdu přál celé odpoledne. Chvílemi dokonce tak, že
jednoho draka odfoukl neznámo kam. Naštěstí byl ale dráček hned druhý den nale-
zen. Na počasí jsme si opravdu stěžovat nemohli – to bylo přímo ukázkové. Někteří
draci vydrželi létat po obloze celé odpoledne, jiným se zase více líbilo na zemi. Pro
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létavé i nelétavé dráčky jsme měli při-
chystané soutěžní kategorie o krásné
věcné ceny. Soutěžilo se v kategori-
ích nejdéle létající drak, netradiční
drak a drak vozembouch. Ti, kteří se
neumístili, dostali sladkou odměnu,
horký čaj a diplom za účast. Závě-
rečnou tečkou bylo hromadné vy-
pouštění balónků s přáním, na které
se každý rok těší děti snad nejvíce.
Držíme všechny palce, aby se dětem
splnilo to, co si přály. Zároveň moc
děkujeme všem za účast a podporu.
Díky vám víme, že mají naše akce
smysl a už teď se těšíme na další
ročník. 
Tereza Lo‰Èáková, Pion˘rské centrum

Mateřská školka
v Dřevohosticích oslavila

60. narozeniny
Toto výročí jsme oslavili v sobotu 26. října 2024. V dopoledních ho-

dinách byly „otevřeny“ dveře školky široké veřejnosti. K vidění byly nejen prostory,
ale také současné a historické hračky, pomůcky, archiválie v podobě třídních doku-
mentací, kronik, fotoalb. Taktéž jsme připravili pro návštěvníky elektronickou prezen-
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taci významných momentů posledních 10ti let. V odpoledních hodinách proběhla
v sokolovně veřejná oslava s doprovodným programem. V souvislosti s pozvánkami
pro bývalé zaměstnankyně školky jsme měli velkou radost, že pozvání přijaly i všech-
ny bývalé ředitelky včetně historicky
první paní ředitelky naší MŠ paní Slá-
dečkové, která způsobila velkou ra-
dost svou přítomností, pozitivní ener-
gií a stále velmi dobrou pamětí :).
Večer již patřil přátelskému setkání
bývalých pracovnic. Měly si co poví-
dat, atmosféra byla skvělá, i slzičky
štěstí se zaleskly na nejedné tváři. 

A jakými proměnami školka pro-
šla za posledních deset let? Dovolte
mi, abych vás jako současná ředitel-
ka Mateřské školy v Dřevohosticích,
která má ke zdejší školce dlouhole-
tý vztah, provedla některými vý-
znamnými momenty jejího rozvoje. 

V letech 1987–1990 jsem v dře-
vohostické mateřské školce začína-
la jako studentka, v roce 1990 jsem
zde nastoupila na dobu 5ti let již ja-
ko učitelka a v roce 2015 jsem vy-
hrála výběrové řízení na post ředi-
telky tohoto vzdělávacího zařízení
a tím se mi znovu otevřel tento sta-
ronový svět. 
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Školka měla za sebou dlouhá léta provozu bez významnějších investic do údržby
budovy. Ve své koncepci rozvoje školy jsem přinesla projekty zaměřené na obnovu
MŠ jak z hlediska stavebního, tak i z hlediska změny vzdělávacího programu. Jsem
ráda, že ve spolupráci se zřizovatelem MŠ, městysem Dřevohostice, byly téměř všech-
ny mé plány zrealizovány. 

V průběhu prázdnin 2015 se začalo pracovat na proměnách budovy – interiéru
i exteriéru, a to až do letošních prázdnin. V těchto letech budova prošla rozsáhlou
změnou navenek i uvnitř. Vybourání celé čelní prosklené části budovy podstatně změ-
nilo její vzhled. Skleněné průčelí bylo zastavěno, nahrazeno dvěma okny a hlavním
vchodem s elektronickým systémem odemykání a kamerou. Nad okny vznikl pěkný
prostor pro symbol a název mateřské školy. Autorem loga mateřské školy je grafik
pan Bronislav Smýkal z Přerova. Budova dostala nový kabátek v podobě zateplení
polystyrenem a díky fasádním odstínům tří barev – žluté, zelené a modré je nyní oprav-
du nepřehlédnutelná. Nová okna, nové parapety a střešní svody jsou součástí těch-
to změn. Po nemilém protečení stropů při výrazném dešti v roce 2022 proběhla re-
konstrukce všech tří rovných střech objektu.

Dalším zásahem do změny podoby budovy bylo vybourání a zazdění dvou balko-
nů ze strany zahrady. Oba byly léta nepoužívané, a tak je nahradila dvě velká, plně
funkční okna. 

Vždy jsem chtěla přímý vstup z objektu školky na školní zahradu. Jsem ráda, že
mé přání bylo vyslyšeno a stavební skupina obce namísto okna vedoucího ze zahra-
dy zabudovala dveře a tím byl prostor optimálně využit nejen k zahradnímu vstupu,
ale i pro potřebný sklad hraček a malé dětské sociální zařízení. Nové oplocení celé-
ho areálu se stalo předním bezpečnostním prvkem MŠ, včetně vybudování parko-
viště pro zaměstnance. Školní zahrada je místem, kde se denně děti všech tříd schá-
zejí. Přirozeně se těší na pobyt venku, který je velmi důležitou součástí podpory zdraví.
I zahrada zažila mnoho nového: mobiliář, který rozhodně děti nevynechají. Dřevěný
vláček nás často převáží za lístek z javora z „Prahy do Brna“ :), autíčko má ten nej-
lepší volant na světě a zdolat horské nástrahy, které nahrazuje zatravněný kopec hlí-
ny, je opravdovým potěšením pro všechny děti. V roce 2016 byl zasazen do středu
travnaté plochy platan, který se snad časem stane přírodní dominantou zahrady, za-
bezpečující tolik potřebný stín ve slunečném počasí. Ve stejném roce našly na za-
hradě své místo ještě dva javory, stříbrný smrk a o pár let později byla s velkým na-
dšením a pomocí dětí, zasazena katalpa trubačovitá.

Významně se změnil celý interiér budovy, obklady a dlažby umýváren, zázemí per-
sonálu, podlahové krytiny i zdravotechnika. Z původní izolační místnosti byla vytvo-
řena ředitelna a z původní ředitelny sborovna. Dokumentace určená k archivaci zís-
kala místo v nových skříních na hlavní chodbě. Všude byla provedena výmalba do
výrazných barev, lahodících dětskému oku. V přízemí i v patře jsme vyměnili skříňky
šaten, provedla se výměna elektroinstalace a na půdu objektu byla položena nová
tepelná izolace.

Z dotačních prostředků Evropských strukturálních a investičních fondů Výzkum,
vývoj vzdělávání byla pořízena dvě elektrická piana. Původně ve třídě v suterénu ni-
kdy klavír nebyl. V současnosti má každá třída „své“ piano, což přináší ve vzděláva-
cí činnosti velké oživení. Přála bych každé mamince vidět zářící očička dětí a nadše-
ní v okamžiku zaznění prvního tónu tohoto nádherného hudebního nástroje.



Dfievohostick˘ zpravodaj 3/2024 33

Výraznou událostí se stala změ-
na jména mateřské školy z původ-
ního Mateřská škola Dřevohostice
na Mateřská škola Pramínek,
Dřevohostice a to ke dni 1. ledna
2016. Pramínek jako symbol za-
čátku – počátek života malého dí-
těte, spojující se do potůčku, kte-
rý ústí do řeky zkušeností. Také
symbolizuje nový směr, kterým se
školka vydala. Jméno školce na-
vrhla učitelka Bc. Zdeňka Peich-
lová. Původní vzdělávací program
ředitelky Olgy Velické „Zdravá škola“ pokračoval dále, již ale jako běžná součást Škol-
ního vzdělávacího programu, který se vydal cestou folkloru, historie, odkazu našich
předků pod novým názvem „Od pramínku k řece“. Děti jsou vedeny citlivou cestou
k úctě k prastarým zvykům, tradicím, moudrosti našich rodičů a prarodičů. Poznávají
lidové písně a tance oblasti Záhoří, ale i jiných krajů naší vlasti. Podstatně k tomuto
zaměření přispěl i zřizovatel městys Dřevohostice pořízením záhorských krojů pro do-
spělé. Dětské kroje ušila paní Kateřina Žušková, přičemž byly šity podle dobových
fotografií a předloh zachovaných dětských krojů.

V souvislosti s tímto zaměřením a na podnět zřizovatele jsem zavedla novou kul-
turní tradici, jejíž název je mým autorským dílem, pravidelný Věneček pro maminku,
věnovaný květnovému Dni matek. Akce je plně folklorní, věnovaná matkám i veřej-
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nosti. Účastní se jí všichni za-
městnanci školky a včetně
všech dětí. V krojích se děti i je-
jich učitelky účastní mnohých
vystoupení. Nejčastěji na kul-
turní akci nadregionálního cha-
rakteru Setkání dechových hu-
deb, taktéž na vánoční výstavě
a vítání občánků v Dřevohosti-
cích na zámku.

Značně žádoucí se ukázalo
založení třídy pro dvouleté děti.
Možnost umístění dvouletých
dětí do MŠ je nadmíru využívá-
na rodiči. Založit takovou třídu
vyžadovalo dlouhodobé zkuše-
nosti, ochotný personál a záze-
mí. Třída pro dvouleté děti byla
otevřena 1. ledna 2016. V roce
2017 přišla příležitost využití do-
tačních programů z Evropských
strukturálních a investičních fon-
dů, která umožnila přijetí chůvy
pro děti v mateřské škole cíleně
se věnující dětem ve věku od
2 do 3 let. Stala se významnou

pomocnicí při výchově a vzdělávání dětí v této třídě za podmínky fungování Operač-
ního programu Výzkum, vývoj, vzdělávání. Chůvou, která s nejmenšími v naší školce
pomáhala v nejdelším časovém horizontu, byla paní Alena Sigmundová z Dřevohos-
tic.

Z hlediska vzdělávání se školka zapojila do mnoha nových aktivit, které v minu-
losti nebyly tolik žádané. Například jsme zavedli seznamování dětí s anglickým jazy-
kem, taneční kroužek Pramínek, kroužek mažoretek.

Od r. 2015 byla zavedena velmi úzká spolupráce s ambulancí klinické logopedie
Na Loučkách v Přerově. PaedDr.et Bc. Eva Stryková osobně navštěvovala počátkem
každého školního roku MŠ za účelem logopedické depistáže. Poté se léta pokračo-
valo pod její záštitou ve speciální logopedické činnosti u dětí, které tuto pomoc vý-
razně potřebují. Následně jsem zahájila spolupráci v této oblasti s Pedagogicko-psy-
chologickou poradnou v Přerově.

Každý školní rok připraví školka až 30 mimořádných akcí pro děti. Veřejná vy-
stoupení v krojích, výlety, poznávání našich krajů, návštěvy základní školy, besídky,
divadla a mnohé další. 

Personál se postupně obměnil. Část odešla do starobního důchodu, další na jiná
místa. Na volné pracovní posty učitelek nastoupily slečny reprezentující mladou ge-
neraci 80. až 90. let. Většina z nich získala stálou pracovní pozici. Přinesly nejen svým
mládím svěží atmosféru do kolektivu. 

AneÏka Sládeãková a Ilona Zapletálková
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MŠ zaměstnává v roce 2024 celkem 7 pracovních míst pro učitelky, 3 pracovní
místa pro asistentky pedagoga, 4 pracovní místa pro provozní pracovnice, 1 pracovní
místo pro školní asistentku. Dnes je kapacita školky stanovena na 71 dětí. 

V neposlední řadě musím vzpomenout, že v této mateřské škole probíhala vždy
příprava studentek pedagogických škol různého typu. Mezi lety 2015–2024 se MŠ
podílela v rámci souvislé praxe na přípravě budoucího povolání „učitelka MŠ“ u té-
měř 20ti studentek, přičemž projevila zájem Střední pedagogická škola v Přerově
o konání pedagogické praxe v průběhu celého školního roku.

Poslední léta přibýval o školku větší a větší zájem. Stala se žádanou v nadregio-
nálním měřítku, děti zde našly příjemné klidné zázemí s vlídným personálem. Snad
zůstane i nadále svěží a mladá, jakou je nyní, i když už zaznamenává svůj příběh na
60tém listu v pomyslné knize života. 

Jsem vděčná, že jsem se na čas stala součástí toho příběhu, jehož šťastným kon-
cem je úsměv na tváři dítěte na sklonku školního dne, a moc ráda slyším ono potě-
šující: „Mami víš, co jsme dnes ve školce dělali?“ :–)

Ilona Zapletálková, fieditelka Matefiské ‰koly Pramínek, Dfievohostice

Z dřevohostické školy
Příměstský tábor Havaj v Dřevákově

Letošní tábor ve škole se nesl v ha-
vajském duchu. Všichni účastníci byli
přijati uvítacím rituálem, připojili svůj
podpis na kmenovou vlajku a náčelník
je obdaroval havajským věncem, kte-
rým si po celou dobu dobrodružného
pobytu všichni zdobili své krky.

Na táboře jsme zažili četná dobro-
družství – stavbu příbytků, závody, ko-
kosový bowling, kreativní tvoření, hle-
dání pokladu, pečení hawai pizzy,
míchané drinky, návštěvu koupaliště,
pochod s kmenovou vlajkou a také zá-
věrečnou hawai párty. Tam jsme to
opravdu rozjeli – na plachtě plné bublin
jsme se při krásném počasí vyřádili vod-
ní bitvou, přehazováním míčků v druž-
stvech a stříkáním vodními pistolemi.
K občerstvení jsme si nabídli spoustu
dobrot, které jsme našli v truhle při hle-
dání pokladu, a spokojeně jsme si ve
slunném počasí pochvalovali, co vše
jsme zažili a jak jsme si to spolu užili!

Andrea Isakidis za organizátory
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Bystřický festival dřeva
V pátek 13. září jsme se vydali do

Střední školy nábytkářské a ob-
chodní v Bystřici pod Hostýnem na
každoroční festival dřeva. Žáci devá-
té třídy měli možnost prohlédnout si
všechny prostory školy, seznámit se
se studijními obory a také si vyzkou-
šet práci se dřevem či se pobavit
účastí v různých soutěžích. Sami žá-
ci pak celou akci zhodnotili následně:
– I přes počasí to byl fajn výlet, líbilo

se mi, že jsme si mohli i něco vy-
zkoušet, pokud jsme chtěli …

– Líbilo se mi vyřezávání, truhlařina a interiérový design …
– Škola byla hezká a je tam moc hezkých výtvorů. Nejvíce mě zaujaly stoly, které dě-

lali maturanti …
– Bylo to super, bavily mě různé aktivity. Nejvíce mě zaujaly maturitní práce, stoly by-

ly nádherné …
– Líbilo se mi tam, hlavně hry, mám rád dřevo …
– Bylo to víc, než jsem očekával. Líbily se mi hry a aktivity, které tam byly …
– Bylo to hodně pěkné, nejen prostory školy, ale i práce studentů …
– Nejvíce se mi líbilo vyrábění dřevěných zvířátek a soutěže …
– Všechno se mi líbilo, až na počasí, ale to nejde ovlivnit …

Ïáci 9. tfiídy a Petra Bartu‰ková

Burza práce a vzdělání
Jako každý rok jsme se i letos s deváťáky zúčastnili Burzy práce a vzdělání v Pře-

rově. Akce se konala v Hotelu Jana ve čtvrtek 3. října. Přehlídka vybraných středo-
školských oborů i pestrá nabídka pracovních příležitostí firem byla velmi zajímavá.
Žáci měli možnost osobně pohovořit se zástupci škol i firem, vyzkoušet si některé
připravené aktivity, například míchání koktejlů či se zapojit do celodenní soutěže
o hodnotné ceny. Mezi prezentujícími středních škol jsme se také setkali s našimi bý-
valými úspěšnými žáky, Eliškou Volfovou (SPŠ Hranice) a Edou Foukalem (SPŠ Pře-
rov). Petra Bartu‰ková

Adaptační kurz 6. ročníku v Pavlovicích
Dne 19. září 2024 začal žákům 6. ročníku dvoudenní adaptační kurz v Pavlovicích.

Po dopolední zážitkové túře z Dřevohostic skončili v Ráji, a to doslova.
Děti byly unešené z venkovní trampolíny, houpaček a obrovského pískoviště

s ohromným množstvím hraček. Zážitkem pro ně bylo setkání se zvířaty, která zde
chovali. Děti mohly pozorovat kozy s kůzlaty, husy. Někteří si dokonce zkusili nakr-
mit prasata. Pod vedením dvou profesionálních instruktorek se děti navzájem po-
znávaly u tvorby společného obrazu, zasmály se u míčových her a vzájemně si fan-
dily u „olympijských her“. Večer si stihly opéct špekáčky a zahrát stolní hry. Celodenní
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program děti nabil energií natolik,
že večer bylo téměř nemožné je
ztišit, aby konečně mohly jít spát.
Nakonec se to ale podařilo a do
půlnoci všechny spokojeně od-
dychovaly. 

Ranní budíček byl další z řady
neuvěřitelných zážitků. V 6 hodin
ráno začaly zvonit zvony, pro ně-
které to byla nevídaná věc. Po vy-
datné snídani jsme se vydali zpět
do Dřevohostic. Během zpáteční
cesty si děti ještě vyzkoušely prá-
ci s buzolou a mapou. Nakonec jsme šťastně dorazili zpátky do školy. Sice byly děti
nevyspalé, ale myslím, že si odnesly s sebou spoustu zážitků a našly si nové kama-
rády. Pevně věřím, že na tento výlet budou ještě dlouho vzpomínat. 

Závěrem bych chtěla moc poděkovat za pomoc s programem paní učitelce Kynd-
rové a paní asistence Kuželové. Za odvozy spacáků a karimatek do Pavlovic a zpět
patří dík panu Zapletalovi a paní učitelce Klimecké, která navíc celý adaptační kurz
v Pavlovicích zařídila. Jitka Tomková, tfiídní ‰esÈákÛ

Sbírka Škola škole pomáhá předána
Když v polovině září zasáhla vel-

kou část naší země ničivá povodeň,
jejíž následky jsou na mnoha mís-
tech katastrofální, začali jsme pře-
mýšlet o tom, jak bychom mohli
pomoci. Nám se totiž tentokrát vel-
ká voda vyhnula, jiní však takové
štěstí neměli. A protože jsme škola,
nejlogičtější nám přišlo pomoci prá-
vě nějaké jiné škole. Vybrali jsme si
školu v Karlovicích, o níž se v tele-
vizi nemluví a na internetu nepíše.
Přesto byla velkou vodou zasažena
opravdu hodně. Čím ovšem přispět
a jak pomoci? Nábytek ani vybavení na rozdávání bohužel nemáme a naši žáci jsou
vesměs příliš malí na to, abychom z nich sestavili vyklízecí četu. Bahno a všechno,
co voda s sebou přinesla, se uklidí. Ale co potom? Škola bude potřebovat opravdu
hodně peněz, aby bylo možné ji znovu vybavit vším, co povodeň zničila. Proto jsme
se rozhodli vyhlásit finanční sbírku Škola škole pomáhá. Plakát putoval na dveře ško-
ly a na webové stránky, hlášení ve školním rozhlase namotivovalo žáky i zaměstnan-
ce a v našem úsilí nás podpořila i obec Dřevohostice. Sbírka probíhala od 1. 10. do
11. 10. a zapojili se do ní jak naši žáci, kteří mnohdy nosili své našetřené úspory, tak
jejich rodiče, současní i bývalí zaměstnanci školy a jejich rodinní příslušníci a také dal-
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ší obyvatelé městyse Dřevohostice. Máme obrovskou radost z toho, že se nám po-
dařilo vybrat neuvěřitelných 68 822 Kč, které osobně předáme karlovické škole. Dě-
kujeme všem, kteří se do naší sbírky zapojili. Společně jsme totiž naplnili heslo sbír-
ky Škola škole pomáhá!

V pátek 1. 11. jsme se vydali osobně předat peníze vybrané ve sbírce. Mlhavé a ne-
vlídné počasí vystřídalo za Bruntálem sluníčko, ale to ani nedokázalo vylepšit vzhled
okolní krajiny, v níž byly stopy po zářijové povodni stále velmi patrné. Popadané stro-
my, větve, naplaveniny svezené do vysokých hromad, domy s podmáčenou omítkou,
na mnoha místech prakticky měsíční krajina. To vše jsme sledovali se stísněnými po-
city. Nicméně ve škole nás s úsměvem přivítal pan ředitel Rostislav Černobila, toho
dne shodou okolností 1. den ve funkci, a paní zástupkyně Martina Lex Krejčí. Oba
dva nás provedli školou a ukázali nám všechny prostory zasažené velkou vodou. Z je-

jich vyprávění jsme se dozvěděli, jak ob-
tížné bylo bojovat s nánosy bahna
a všechno vyčistit a nachystat tak, aby
se děti mohly co nejdříve vrátit do ško-
ly. Kvůli nefungující elektřině totiž škola
nemohla přejít na distanční výuku.
S úklidem pomáhali všichni, kdo mohli.
Zaměstnanci školy, lidé z obce, dobro-
volníci i samotní žáci. Díky všem se pak
podařilo do dvou týdnů obnovit provoz
školy i školky. Výuka ale stále probíhá
v bojových podmínkách. K dispozici je
pouze užitková voda, tu pitnou dodá-
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vají v cisternách nebo využívají vodu balenou. V obci nefunguje kanalizace… Zkrát-
ka problémů je stále ještě hodně a budou přetrvávat. Proto jsme nesmírně rádi, že
jsme mohli škole pomoci a že z našeho daru měli karlovičtí opravdu radost. Společ-
ně s penězi jsme předali i plakát, který vytvořili naši žáci s paní učitelkou Pospíšilo-
vou a na němž byla naše společná fotografie. V karlovické škole pak na plakát při-
dají fotku svou a kromě finanční podpory jim zůstane na naši školu i tato upomínka.
Navíc z reakcí pana ředitele i paní zástupkyně vyplynulo, že by tato naše akce mohla
být začátkem další spolupráce. Třeba se nám podaří pozvat žáky z Karlovic k nám
a společně se tak poznat v rámci nějakého projektového dne. Markéta Pechálová

Naše škola podporuje komplexní rozvoj žáků 
díky zapojení do projektů

Naše základní škola se aktivně zapojuje do významných projektů a získává tak fi-
nanční podporu, která nám pomáhá rozvíjet klíčové kompetence našich žáků. Věří-
me, že vzdělávání by mělo být moderní, dynamické a přizpůsobené potřebám 21.
století. Proto se zaměřujeme na rozvoj čtenářské, matematické, finanční, polytech-
nické i digitální gramotnosti. Abychom dosáhli těchto cílů, využíváme různé projekty
a dotace, které nejen zlepšují kvalitu výuky, ale také přinášejí moderní vybavení, kte-
ré zajišťuje komfortní a efektivní vzdělávání pro všechny naše žáky.
• Jedním z takových projektů je Digitální propast, díky němuž jsme pořídili mobilní

učebnu vybavenou iPady v celkové hodnotě 128 000 Kč. Tyto nové technologie
umožňují našim žákům lépe rozvíjet své digitální dovednosti, které jsou dnes ne-
zbytné ve všech oblastech života.

• Další významnou podporu ve výši 80 000 Kč jsme získali prostřednictvím dotace
z projektu SZIF, která nám umožnila zakoupit digitální panel do 3. třídy. Tento mo-
derní nástroj je dalším vývojovým krokem, nahrazujícím interaktivní tabule. Zefek-
tivňuje výuku, motivuje žáky a přibližuje jim učivo zajímavou formou, kterou dopl-
ňuje o interaktivní prvky. 

• V rámci projektu MAP se zaměřujeme na čtenářskou gramotnost a spolupráci se
školami v regionu. Z tohoto projektu jsme pořídili čtenářské kufry, které podporují
žáky v rozvoji čtenářských dovedností, a zároveň jsme obohatili naši školní kniho-
vnu o nové tituly. Čtení je základem úspěchu v mnoha oblastech, a proto jsme rá-
di, že můžeme dětem nabídnout široký výběr knih a učebních pomůcek. V nejbliž-
ší době se rozběhne i projekt týkající se polytechniky a sportovních aktivit, což nám
pomáhá rozvíjet u dětí nejen dovednosti praktické, ale i fyzické.

• V neposlední řadě se naše škola získala finanční prostředky z projektu IROP, kte-
rý nám umožní kompletně vybavit druhou počítačovou učebnu novými počítači
a nábytkem včetně bezbariérových úprav, což znamená, že vzdělávání bude do-
stupné skutečně pro všechny. Tento projekt přinese také rekonstrukci kabinetu pří-
rodopisu a vytvoření badatelského koutku pro naše žáky, kteří se zajímají o přírod-
ní vědy. Celková hodnota tohoto projektu dosáhla částky přes 2 600 000 Kč. Dotace
činí 1 400 000 Kč, zbývající částku dofinancuje obec Dřevohostice, za což jsme
velmi vděční.
Na závěr bych chtěl zmínit i projekty, které sice nejsou primárně nastaveny jako

modernizační a rozvojové, ale pomáhají svým zaměřením vytvářet sociální vazby, po-
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znávat se navzájem a povzbuzovat komunitní dění v našem regionu. Zde patří oblí-
bené příměstské tábory, kdy letošní turnus měl přiléhavý název Havaj v Dřevákově,
nebo vynikající projekt Jak to bylo tenkrát, spojený se zahradní slavností, které byly
realizovány ve spolupráci s MAS Partnerství Moštěnka. Jsme hrdí na to, že se nám
daří tyto projekty realizovat a tímto způsobem podporovat kvalitní vzdělávání našich
dětí. Díky těmto iniciativám se naše škola stává moderním a vybaveným místem, kde
mohou žáci rozvíjet všechny své schopnosti a dovednosti. vedení ‰koly

12. cyklopouť ku sv. Kryštofovi 2024
Za velmi pěkného počasí se v neděli 22. 10. 2024 ve 14:00 hodin sjelo kolem

45 cyklistů k naší zvoničce sv. Kryštofa, patrona všech poutníků. Nemohli jsme si ne-
všimnout, že v blízkosti, asi 100 m níže, se staví nová kaplička. Prý ji staví nějaký sou-
kromý aktivista. Zatím ani nevíme, komu bude zasvěcena, ale díváme se na to opti-
misticky a myslíme si, že zvoniček a kapliček není nikdy dost. 

Účastníci jako vždy u zvoničky krátce pode-
batovali a udělali ve 14:30 společnou fotku
a předtím než se rozjeli, tak jim za prozatím nej-
větší účast v historii těchto cyklopoutí poděkovali
jejich zakladatelé Zdeněk Krutil, Laďa Sigmund
a Milan Ehrlich z Rusavy. 

Letos ke zvoničce kromě cyklistů z Dřevohos-
tic přijeli i cyklisté z Turovic, Prusinovic, Buku,
Horních Nětčic a Přerova i dalších obcí, takže
moc děkujeme za posílení učasti.
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A další cykloakce, letos už poslední, proběhla v sobotu 2. 11. 2024. DR.A.CY, (dře-
vohostičtí amatérští cyklisté) pořádali pravidelnou Špicovou vyjížďku s názvem Po-
slední švih jako rozloučení s letošní sezónou. Start i cíl byl na základně Na Špici, kde
bylo jako vždy zajištěno dobré občerstvení nejen pro účastníky této pravidelné cyk-
loakce, ale i pro ostatní návštěvníky. 

Všem milovníkům cyklistiky a cykloturistiky přejeme hodně zážitků a pohody na
kole i v roce 2025. ZdeÀa Krutil, Pavel Dostál a Laìa Sigmund

Turzovka zdolána, tradice zachována
Počasí nám přálo a my jsme se tak mohli vy-

dat v sobotu 31. srpna na cestu brzy ráno. Nej-
náročnější úseky jsme zvládli s přehledem a od-
měnou nám byl nádherný výhled z výšin. Po
zdolání Živčákové hory a tradiční návštěvě pra-
menů na nás v Makově čekalo překvapení v po-
době výborného, leč ostrého guláše. V neděli na
cestě zpátky v Rožnově pod Radhoštěm jsme se
posilnili a nabrali nové síly na závěrečný úsek do-
mů. Zpátky jsme se vrátili unavení, ale šťastní.
Bylo to úžasné dobrodružství! A tak jsme rádi, že
tradiční výšlap na Turzovku, byť s menší účastí,
nadále pokračuje. Pepa Horák

Z obecní knihovny
Zdravím čtenáře z Obecní knihovny v Dřevohosticích, přináším zajímavosti a ma-

lé statistické shrnutí návštěvnosti obecní knihovny v roce 2024:

ãtenáfii

poãet registrovan˘ch ãtenáfiÛ v roce 2024 151

poãet ãtenáfiÛ do 15 let 77

nejménû ãtenáfiÛ je ve vûku 16–29 let 6

nejvíce ãtenáfiÛ je ve vûku 60–99 let 39

v˘pÛjãky

dospûlí beletrie 1 807

dospûlí nauãná literatura 88

dûti beletrie 405

dûti nauãná 105

v˘pÛjãky ãasopisÛ 571

v˘pÛjãky celkem 2 976

poãet náv‰tûv ãtenáfiÛ 1 184



42 Dfievohostick˘ zpravodaj 3/2024

knihovní fond

celkov˘ poãet knih 7 613

ãasopisy 20 druhÛ

Nabízím upoutávky na některé knihy:
• Štěpán Javůrek – Chaloupky

Poutavý příběh o obyvatelích kousku světa, na které dopadly události obou svě-
tových válek a všeho, co se v pohraničí dělo, odehrávající se v krušnohorské pří-
rodě, kde lidé vždy žili těžký život. Od Štěpána Javůrka jsou zde i knihy Nebe nad
Pernikem, Sudetský dům I–II, třetí pokračování je na cestě.

• Karin Lednická – Šikmý kostel I–III
Románová kronika ztraceného města v letech 1894–1961 

• Pro čtenáře detektivek jsou k výběru knihy Roberta Bryndzy, Jo Nesba, Jamese
Patersona. Z českých autorů jsou v nabídce žádaní Jiří Březina, Michaela Kleviso-
vá, Kristýna Trpková.

• Pro čtenářky jsou k výběru rodinné ságy autorky Anne Jacobsové. Dále romány
autorek Jenny Colganové, Julie Caplinové, Jules Wake.

• Pro děti máme nové příběhy o zvířátkách – Ema a její kouzelná ZOO, Zvířátka z kou-
zelného lesa nebo knihy Davida Walliamse.

Pestrá nabídka knih se opět rozšířila o říjnový výměnný soubor z Městské knihov-
ny v Přerově. 

Knihovna je otevřena vždy ve středu od 10:00 do 17:00 hodin, přijďte se podí-
vat, přijďte si vybrat…

Přeji krásný podzim a zajímavé čtení. Ludmila Spru‰ilová, knihovnice

Volby do Zastupitelstva Olomouckého
kraje

proběhly ve dnech 20. a 21. září 2024. Z celkového počtu 1161 oprávněných voličů
v Dřevohosticích přišlo odevzdat svůj hlas 338, což představuje volební účast
29,11 %. Všechny odevzdané obálky obsahovaly platný hlas a výsledky za okrsek
Dřevohostice vypadaly takto:

Kandidátní listina platné hlasy
název celkem v %

ANO 2011 145 42,89

STAROSTOVÉ PRO OLOMOUCK¯ KRAJ 60 17,75

SPD, Trikolora, PRO a Svobodní 36 10,65

STAâILO! 24 7,10

Hlas pro ná‰ kraj, SOCDEM, SproK 18 5,32

Piráti s podporou 18 5,32

Obãanská demokratická strana 14 4,14
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Spojenci24 s vámi 10 2,95

P¤ÍSAHA obãanské hnutí 5 1,47

Moravané 5 1,47

DSZ – ZA PRÁVA ZVÍ¤AT 3 0,88

Koruna âeská (monarch. strana) 0 0,00

SPR-REP. STR. âECH, MORAVY, SLEZ. 0 0,00

AK

Přivítali jsme nové občánky
V neděli 20. října 2024 byli na dřevohostickém zámku opět slavnostně přivítání nej-

mladší občánci Dřevohostic, Nahošovic a Křtomile. Byli to

z Dřevohostic
Jan Přikryl ❦ Tobiáš Minařík ❦ Eliška Michaliková

z Nahošovic
Matyáš Cagášek ❦ Stella Bouchalová ❦ Samuel Chrascina ❦ Sebastian Heger

z Křtomile
Vivien Zaoralová

Přejeme všem dětem i rodičům hodně zdraví, štěstí a radosti ze života.
AK



V˘znamné Ïivotní jubileum
si v měsících listopadu, prosinci 2024 a lednu 2025 připomenou tito naši spoluobčané:

Narozené dûti
Anna Hromčíková   ❦ Radek Pořízek

VáÏení rodiãe, vítáme Va‰e dûÈátko a pfiejeme mu i Vám 
mnoho zdraví a radostn˘ch chvil.

Z na‰ich fiad ode‰li
Josef Říha   ❦ Milán Plhák   ❦ Věra Vlachová   ❦ Anna Salvetová

VáÏení pozÛstalí, pfiijmûte upfiímnou soustrast 
nad ztrátou blízkého ãlovûka.

❦

V‰em jubilantÛm blahopfiejeme.

95 let
Bohumil Ondrušek

92 let
Emilie Svršková

91 let
Milada Študentová

90 let
Stanislav Pokorný

František Pokorný

89 let
Ludmila Seidlová

87 let
Nello Sincini

Anna Nováková

Jarmila Nedbalová

86 let
Anna Josieková

85 let
Anna Pokorná

Alena Plháková

84 let
Marie Krejčí

Jarmila Svobodová

Stanislava Janečková

Josef Hyánek

Jaroslav Stoklásek

Jaroslav Čech

83 let
Jiří Jelínek

Milada Obručníková

Karel Šrámek

82 let
Naděžda Záleská

81 let
Marie Jančíková

Vladimír Antl

Marta Vinklárková

80 let
Marie Pechová

Mária Stejskalová

75 let
Josef Kužel

70 let
Ludmila Matýsková

65 let
Antonín Sprušil

Alena Toračová

Miroslav Gajdoš

Růžena Jakubálová

Marta Kynstlerová

Anna Kuželová

Dagmar Kučerková

René Václavek

Josef Tomaník

60 let
Jaroslava Vaculíková

Jaroslav Jančík

Jana Vačlenová 

Jiří Dočkal
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Úspûch nespoãívá v tom, nikdy neudûlat chybu, 
ale v tom, nikdy neudûlat stejnou chybu podruhé.

George Bernard Shaw
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